
Radni odrzucili projekt uchwa-
ły dotyczącej reorganizacji 
szkolnictwa specjalnego w 
Gliwicach. Zarzucili wiceprezy-
dentowi Tomali, że projekt ten 
powstał zbyt pośpiesznie i nie 
został do końca przedyskuto-
wany ze specjalistami. Po se-
sji, radni PO wystosowali apel 
do prezydenta Zygmunta Fran-
kiewicza o pilne przydzielenie 
Zespołowi Szkół Specjalnych 
nr 6 osobnej siedziby.

Przypomnijmy, dyskusja nad 
szkolnictwem specjalnym 
rozpoczęła się od przenosin 
uczniów Zespołu Szkół Spe-
cjalnych nr 6 z ul. Ziemowita 
do budynku przy ul. Gierym-
skiego, gdzie mieści się druga 
szkoła specjalna. Decyzję o 
nagłej przeprowadzce trzeba 
było podjąć, bo budynek przy 
ul. Ziemowita znajdował się w 
tak fatalnym stanie, że jego 
dalsza eksploatacja stanowiła 
zagrożenie dla życia uczniów i 
nauczycieli. Budynek przy ul. 
Gierymskiego nie jest jednak 
na tyle duży, by pomieścić obie 
placówki, stąd właśnie walka 
rodziców o nową siedzibę. 

Prezydencki projekt odrzucony 
przez radnych zakładał, że za-
miast obecnie funkcjonujących 
trzech szkół - dwóch Zespołów 
Szkół Ogólnokształcących Spe-
cjalnych nr 6 i nr 7 oraz Zespo-
łu Szkół Zawodowych, powstać 
ma Zespół Placówek Szkolno-
-Wychowawczo-Rewalidacyj-
nych przy ulicy Gierymskiego  

i Zespół Szkół Specjalnych 
przy ul. Dolnej Wsi. Dzieci nie 
wróciłyby już do opuszczonego 
budynku przy ulicy Ziemowita.

Z powstaniem 
nowych placówek 
radni zgadzają  
się w zupełności.  
W sprawie zmniej-
szenia liczby szkół 
już nie.  
„Apelujemy do Prezydenta Gli-
wic o udostępnienie siedziby 
tej szkole” – piszą radni PO 
w wystosowanym w ostatni 
weekend piśmie. Poza tym, 
zarzucają prezydentowi jesz-
cze kilka innych zaniedbań: 
„Niezrozumiała jest dla nas i 
naganna strategia Prezydenta 
polegająca na nieremontowa-
niu budynku szkoły specjalnej 
przez lata i w efekcie pozba-
wianiu uczniów i rodziców ich 
placówki.” 

Zdaniem radnych PO, którzy 
podpisali się pod apelem „w 
zasobach Gminy Gliwice znaj-
duje się kilka pustych budyn-
ków po zlikwidowanych kilka 
lat temu szkołach. Jeśli pre-
zydent Zygmunt Frankiewicz 
nie chce remontować budynku 
przy ulicy Ziemowita, powinien 
zatem udostępnić „Szóstce” 
inny budynek, tak by dzieci nie-
pełnosprawne mogły się uczyć 
w warunkach godnych.”

Radni w pełni aprobują po-
wstanie placówek, których w 
mieście nie ma, co nie koli-
duje ich zdaniem z dalszym 
funkcjonowaniem szkół w 3 
budynkach: „zespół ds. wcze-
snego wspomagania rozwoju 
dzieci niepełnosprawnych, oraz 
Ośrodek Rewalidacyjno – Wy-
chowawczy – to niezbędne w 
Gliwicach inicjatywy, które zna-
lazły się w tym projekcie. Ich 
powołanie nie musi być jednak 
równoznaczne z likwidacją jed-
nej ze szkół specjalnych.  Nie 
obniży to także ratingu Gliwic, 
o który Pan Prezydent tak bar-
dzo dba!”

Plan pomocy dzie-
ciom uczącym się 
w budynku przy 
ul. Gierymskiego 
utknął więc na se-
sji. 
Jeśli nawet udałoby się znaleźć 
dla nich nowy lokal, pewnie 
związane z tym formalności i 
przystosowanie go do potrzeb 
osób niepełnosprawnych po-
trwa dość długo. 
A tymczasem dzieci w fatal-
nych warunkach uczą się na... 
stołówce.
Prezydent już zapowiedział, że 
we wtorek przedstawi swoje 
stanowisko m.in. w sprawie 
szkolnictwa specjalnego. 

Katarzyna Klimek
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„Strategia Prezydenta miała doprowadzić do decyzji rad-
nych, podejmowanej w atmosferze szantażu i awantury” 
- piszą radni Platformy Obywatelskiej

Radni chcą 
siedziby dla szkoły naukowych. Dzięki takim fun-

duszom zostało utworzone na 
przykład Laboratorium Wirtual-
nego Latania na Wydziale Au-
tomatyki, Elektroniki i Informa-
tyki – wyjaśnia rektor uczelni 
prof. Andrzej Karbownik.
 
Co brano pod uwagę przy 
tworzeniu rankingu? Przede 
wszystkim uwzględniano firmy 
i przedsiębiorstwa zwiększają-

Politechnika 
jak firma
Najstarsza gliwicka uczelnia zdobyła 
uznanie miesięcznika „Forbes”, zajmu-
jącego się tematyką ekonomiczną oraz 
gospodarczą i zajęła wysoką 12 lokatę 
na śląskiej liście Diamentów magazynu. 
Jak podkreślają autorzy rankingu, dobra 
pozycja Politechniki Śląskiej to zasługa 
przede wszystkim efektywności zarządza-
nia uczelnią.

Z przychodami ponad 250 
mln zł, gliwicka uczelnia zo-
stała sklasyfikowana w gro-
nie największych podmiotów 
gospodarczych w wojewódz-
twie śląskim.

- Śląska uczelnia kształci 
przyszłych menedżerów, za-
angażowała się także z suk-
cesami w tworzenie parków 
technologicznych, w tym 
Technoparku Gliwice, który 
stał się kuźnią innowacyj-
nego biznesu – komentują 
autorzy zestawienia, zauwa-
żając, że „rektor Politechniki 
Śląskiej zarządza uczelnią 
jak firmą”.
 

Wysoka pozycja 
Politechniki Ślą-
skiej w zestawieniu 
za 2011 rok wynika 
przede wszystkim 
z ogromnej, jak na 
warunki polskiego 
szkolnictwa, skali 
zrealizowanych in-
westycji. 

Środki zebrane przez pla-
cówkę oraz dotacje unijne i 
z budżetu państwa pozwoli-
ły m.in. na remont budynku 
byłego Studenckiego Domu 
Kultury przy ul. Strzody, prze-
znaczonego na nowy budy-
nek Wydziału Architektury, 
oraz modernizację byłej sto-
łówki studenckiej, gdzie mie-
ści się obecnie Centrum Kul-
tury Studenckiej „Mrowisko”.

– Wszystkie wydziały Poli-
techniki pozyskują środki 
unijne na modernizację la-
boratoriów czy prowadzenie 
zaawansowanych badań 

ce swoją wartość. W przypadku 
Politechniki Śląskiej przeciętny 
wzrost wartości w latach 2008-
2010 wyniósł całkiem sporo - 
25,3 proc. Dodatkowo, żadna 
z wymienionych w zestawieniu 
firm, nie mogła mieć zaległości 
w płatnościach.

(mpp/pol sl)


